

Crushing Ciprofloxacin Pills for Your Child



- For child who weighs less than 73 pounds, you should crush the pill and mix it with a liquid. This will make it easier to give your child the correct amount.
- The amount of medicine depends on the child's weight. Give the amount marked below for your child.
- Give two doses each day. Give one in the morning and one in the evening.
- To make it taste better, the liquid medicine can be mixed with a small amount of food or juice. Be sure the child takes all this mixture to get the full dose of medicine.

You will need:

- 1 Ciprofloxacin 500mg pill
- Metal spoon to crush the pill
- Measuring teaspoon
- Small bowl or cup
- 2 teaspoons of water



Follow these steps:

- 1. Put the Ciprofloxacin pill into a small bowl or cup.
- 2. Use the measuring teaspoon to **add 2 teaspoons** of water to the bowl. Let the pill sit in the liquid to soften.
- 3. **Crush the pill** with the back of the metal spoon until no large pieces are seen.
- 4. Stir the pill in the liquid for 1 minute to dissolve it.
- 5. **Measure the amount of liquid medicine** for your child's dose, as marked below. Stir or swirl the liquid to get it mixed well, then quickly use the syringe you were given to measure the dose.

Child's weight	Give this much liquid	How often each day
7-12 pounds (3-5 kg)	1 ml	Two times
13-22 pounds (6-10 kg)	2 ml	Two times
23-33 pounds (11-15 kg)	3 ml	Two times
34-44 pounds (16-20 kg)	4 ml	Two times
45-56 pounds (21-25 kg)	5 ml	Two times
57-72 pounds (26-32 kg)	7.5 ml	Two times
73 pounds or more (33 kg or more)	10 ml	Two times

- The liquid should be kept covered in the refrigerator between doses.
- Mix the pill with liquid each day and throw away unused portions at the end of the day. The medicine mixed with liquid will go bad after 1 day.



طحن حبوب السيبر وفلوكساسين لطفلك



- بالنسبة للطفل الذي يقل وزنه عن 33 كيلو جراما (73 رطلا)، ينبغي طحن الحبوب وخلطها بسائل. وسوف يجعل هذا من الأسهل إعطاء المقدار الصحيح لطفلك.
 - يعتمد مقدار الدواء على وزن الطفل. احرصى على إعطاء طفلك المقدار المحدد أدناه.
- احرصي على إعطاء الطفل جرعتين يوميا، حيث يتم إعطاؤه جرعة في الصباح وأخرى في المساء.
- لجعل مذاق الدواء أفضل، يمكن خلط الدواء السائل بكمية صغيرة من الطعام أو العصير. تأكدي من أن الطفل يتناول كل هذا المزيج للحصول على الجرعة الكاملة من الدواء.



سوف تحتاجين إلى:

- قرص واحد من السيبر وفلوكساسين 500 ملي جرام
 - ملعقة معدنية لطحن القرص
 - ملعقة صغيرة للقياس
 - سلطانية صغيرة أو كوب
 - ملعقتين صغير تين من المياه

اتبعى هذه الخطوات:

- 1. ضعي قرص السيبروفلوكساسين في سلطانية صغيرة أو كوب.
- 2. استخدمي ملعقة القياس الصغيرة **لإضافة ملعقتين صغيرتين** من المياه إلى السلطانية. دعي القرص يستقر في السائل حتى يلين.
 - 3. ا**طحني القرص** بظهر الملعقة المعدنية حتى لا ترى قطع كبيرة.
 - 4. ومي بتقليب القرص في السائل لمدة دقيقة واحدة لإذابته.
- 5. قومي بقياس مقدار الدواع السائل المناسب لجرعة طفلك، كما هو محدد أدناه. قومي بتقليب السائل أو تحريكه لخلطه جيدا، ثم استخدمي بسرعة المحقنة التي تم إعطاؤها لك لقياس الجرعة.

عدد المرات يوميا	مقدار السائل	وزن الطفل
مرتان	1 ملي لتر	7 – 12 رطلا (3- 5 كيلوجراما)
مرتان	2 ملي لتر	13 – 22 رطلا (6-10 كيلوجراما)
مرتان	3 ملي لتر	23 – 33 رطلا (11-15 كيلوجراما)
مرتان	4 ملي لتر	34 – 44 رطلا (16-20 كيلوجراما)
مرتان	5 ملي لتر	45 – 56 رطلا (21 – 25 كيلوجراما)
مرتان	7.5 ملي لتر	57 – 72 رطلا (26-32 كيلوجراما)
مرتان	10 مليّ لتر	73 رطلا أو أكثر (33 كيلوجراما أو أكثر)

- ينبغي حفظ السائل مغطى في الثلاجة بين الجرعات.
- اخلطي القرص بالسائل يوميا وتخلصي من الأجزاء غير المستخدمة في نهاية اليوم. سوف يفسد الدواء المخلوط بالسائل بعد يوم واحد.